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Dagsorden 

Nr. 
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1.  
 

Orientering om resultaterne af DOF’s 
fugleovervågning 

 HH orienterede om 
resultaterne af ynglefugle-
tællingerne siden 2022, der 
også har tiltrukket unge 
frivillige. Bestyrelsen 
takkede for orienteringen.  

2.  
 

Inspiration fra Oh So Quiet ift. regenerativ turisme 

Bilag 2: Dialogværktøj til udvikling af regenerative tiltag 

 PSS orienterede om det 
forsøg, som hun har lavet 
gennem Oh So Quiet. KT 
nævnte, at også de kasser, 
der er sat op til affald ved 
stranden er et godt eksempel 
på, at folk gerne vil bidrage. 
Bestyrelsen takkede for 
orienteringen.  

3.  
 

Bevilling på finanslov 2025 

Bilag 3: Bevilling på finansloven for 2025 

Bilag 3a: Svar fra miljøminister Magnus Heunicke 23/10 på 
åbent brev fra fem bestyrelsesformænd 18/9. 

 TJO orienterede kort om 
indsatsen, herunder 
indsatsen fra medlemmer af 
nationalparkrådet. 
Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  
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4.  
 

Certificering af Nationalpark Thy produkter 

Bilag 4: Certificering Logo 

 TJO nævnte, at der er en 
producent, der søgte og fik 
tilladelse sidste år, som var 
ked af at skulle betale for at 
bruge logoet. TJO fandt, at 
man også kan overveje, om 
der fortsat er brug for 
certificeringsudvalget. LINN 
fandt det ikke foreneligt med 
nationalparken, at 
certificere honning pga. 
konkurrencen med vilde 
bier. HHN spurgte, om der 
er styr på mængderne af 
havtorn til is. ON nævnte, at 
der hver gang tages stilling 
til, i hvilke områder, der må 
sankes, og mængderne er 
også fastsat. Bestyrelsen 
godkendte ansøgningerne.  

5.  
 

Fundraisingkampagne hos privatpersoner og 
virksomheder 

Bilag 5: Fundraising 

Bilag 5a: Materiale til omdeling 

 TJO nævnte, at der d. 30. 
januar afholdes en business 
breakfast, hvor kampagnen 
lanceres. Bestyrelsen 
bakkede op om materialet.  

6.  
 

Naturnationalpark Hanstholm 

Bilag 6: Naturnationalpark Hanstholm 

 Bestyrelsen drøftede 
forskellige muligheder ift. 
hvor store arealer, der bør 
under hegn, valg af dyr, 
samt evt. regulering af 
hjorte ift. naboarealer. TJO 
foreslog at arbejde for et 
forsøgsområde med heste, 
og på sigt et større, 
indhegnet område, der 
omfatter hele 
vildtreservatet, men til 
gengæld undlader at 
indhegne nogle arealer i 
Tved Plantage, hvor 
friluftslivet kan tilgodeses.  

7.  
 

Evt. fortsat samarbejde med Nordjyske 

Bilag 7: Samarbejde med Nordjyske 

 PS nævnte, at avisen har 
lagt sin strategi om, hvor 
den har større fokus på 
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personer. Vi bør overveje, 
hvem vi vil påvirke, og 
hvordan vi rammer dem. 
Måske er det bedre at bruge 
ressourcerne på at påvirke 
politikere, og gøre pr-
arbejdet med strategisk og 
målrettet. Bestyrelsen 
besluttede, at stoppe 
samarbejdet med Nordjyske, 
men at vi skal skrive til dem, 
hvorfor.    

8.  
 

Budgetversion 4, 2024 

Bilag 8: Notat vedr. budgetopfølgning 

Bilag 8a: Budgetversion 4, 2024  

 Når regnskabet foreligger, 
udarbejdes oplæg til 
ændring af budgettet for 
2025. Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning. 

9.  
 

Proces ift. nationalparkrådet 2025-28 

Bilag 10: Proces ift. nationalparkrådet 2025-28 

 KT nævnte, at Destination 
Nordvestkysten skal afsætte 
tid til at sidde i rådet. 
Bestyrelsen besluttede, at 
sekretariatet kan arbejde 
videre med at indhente 
indstillinger til rådet fra 
Netværk af Aktive Kystbyer, 
Vangså, Aalborg Universitet, 
UCN, Thisted Gymnasium, 
Thy Mors HF og VUC, EUC 
Nordvest, FGU Nordjylland, 
samt en repræsentant fra 
Thisted Kommune ift. skoler 
eller sundhed og trivsel.  

10.  
 

Lodbjerg Fyr 

Bilag 10: Dagsorden m. bilag til styregruppemødet 13. dec.  

 TJO orienterede kort om, at 
tilladelsen til forplads-
projektet er kommet og der 
indhentes tilbud på opgaven. 
NST indgår med op til 
250.000 kr, TK med op til 
200.000 kr, NP Thy med op 
til 280.000 kr. Realdania 
bidrager med 700.000 kr. Vi 
planlægger at komme i gang 
i maj 2025 eller i september. 
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Der søges om lidt ændringer 
ift. køkkenet. Den Kgl. 
Bygningsinspektør kommer 
på bygningssyn i foråret. 
Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

11.  
 

LUKKET PUNKT   

12.  
 

Orientering 

a. Ændring af planloven ift. indsigelser i relation til 
kommunernes lokalplanlægning 

b. Status vedr. udviklingsplanen for Stenbjerg 
Landingsplads 

c. IUCN grønlistning i Norden 
d. Workshop om ruter på NST’s arealer 
e. Workshop om EU Life Duneamics ansøgning 
f. Årsmøde med Miljøministeriet, Naturstyrelsen og 

Formandsforum i Danmarks Nationalparker d. 9. 
dec.  

g. Afslag på fondsansøgninger 
h. Forskningsansøgning AAU, Horizon: The crisis of 

representation/the representation of crisis 
i. Udkast til forskningsansøgning AAU: Sameksistens 

af vilde hjortedyr og husdyr i nationalparker. 
Fødegrundlag og nichedeling mellem arterne 

Bilag 12a: Ændringer i relation til planloven 

Bilag 12b: Status, udviklingsplan Stenbjerg Landingsplads 

Bilag 12c: Forstudie, IUCN grønlistning 

Bilag 12d: Slides fra workshop vedr. ruter 

Bilag 12e: Slides fra workshop vedr. EU Life Duneamics 
ansøgning 

Bilag 12f: Dagsorden til årsmødet d. 9. december 

Bilag 12g: Afslag på fondsansøgninger 

 Ad a) Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning. 

Ad b) KL nævnte, at de netop 
har fået 500.000 kr til 
toiletterne.  

Ad c) INN orienterede om 
arbejdet. Bestyrelsen tog 
imod orienteringen, men 
overlader til den næste 
bestyrelse at overveje 
grønlistning.  

Ad d) TJO nævnte, at det 
forventes, at der kommer en 
runde mere med råd og 
bestyrelse, så det sker i en 
god proces, fx med et forsøg i 
et afgrænset område. 
Bestyrelsen tog oriente-
ringen til efterretning. 

Ad e) Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning.  

Ad f) Bestyrelsen tog 
orienteringen til 
efterretning. 

Ad g) Der er kommet afslag 
på tre fondsansøgninger.  

Ad h) Bestyrelsen tog 
orienteringen til efterretning 

Ad i) Bestyrelsen tog 
orienteringen til efterretning 
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13.  
 

Emner til drøftelse i rådet  Udsættes 

14.  
 

Udkast til mødeplan 2025 

a. Ordinært møde 22. januar kl. 16-19 
b. Ordinært møde 6. marts kl. 16-19 (NY) 
c. Ordinært møde d. 2. april kl. 16-19 (NY) 
d. Opstartsseminar – efter aftale 
e. Ordinært møde 18. juni kl. 16-19 
f. Budgetseminar 4-5. september kl. 16-13 
g. Ordinært møde 24. september kl. 16-19 
h. Ordinært møde 17. december kl. 16-19  

 Den nye bestyrelse 
fastlægger møderækken i 
den næste periode fra marts.  

Der sendes mødeindkaldelse 
ud som kalenderinvitation til 
d. 22. januar.  

15.  
 

Eventuelt  TJO takkede for indsatsen 
gennem året.  

16.  
 

Godkendelse af referat  Referatet blev godkendt.  

 
 
 


